
Tweede Kamer der Staten-Generaal 2 
Zitting 1977-1978 Aanhangsel van de Handelingen 

Vragen gesteld door leden van de Kamer, met de daarop door de Regering 
gegeven antwoorden 

1472 
Vragen van het lid Beckers-de Bruijn 
(P.P.R.) over het castreren van zeden-
delinquenten. (Ingezonden 15 juni 
1978) 

1 
Is het waar, dat in de periode van 1937 
tot en met 1967 in Nederland 381 ter 
beschikking van de Regering gestelde 
zedendelinquenten met hun instenv 
ming zijn gecastreerd'? 

2 
Is het waar, dat 20 van de gecastreer-
den na de ingreep doorgingen met het 
plegen van zedendelicten en 27 van 
hen na de ingreep niet-seksuele delic-
ten begingen, terwijl zij daarvóór zulke 
vergrijpen niet pleegden? 

3 
Is het waar, dat over het algemeen in 
ruil voor een dergelijke operatieve 
castratie opheffing van de t.b.r."maatre-
gel werd verleend? 

4 
Onder wiens verantwoordelijkheid 
hebben destijds deze ingrepen plaats-
gevonden? 

5 
Hebben na 1967 nog operatieve castra-
ties plaatsgevonden van ter beschik-
king van de Regering gestelden? 
6 
Is het waar, dat in 1969 door de toen-
malige Hoofdafdeling Psychopaten-
zorg van het Ministerie van Justitie 
een statistisch analyserend onderzoek 
naar castratie bij door ter beschikking 
van de Regering gestelde zedendelin-
quenten is verricht? 

Is het waar, dat de somatische, psychi-
sche en sociale gevolgen van castratie 
buiten het bereik van dit onderzoek zijn 
gebleven? 

8 
Is het waar, dat in het rapport van het 
onderzoek werd geconcludeerd, dat bij 
de beoordeling van het vóór en tegen 
van de operatieve castratie men zich 
helaas nauwelijks op feiten kon base-
ren, die op wetenschappelijke wijze 
waren verkregen? 

9 
Heeft ooit een beoordeling, van de re-
sultaten van deze castratiepraktijken 
plaatsgevonden? 

10 
Welke algemene beleidsconclusies zijn 
er getrokken ten aanzien van dergelijke 
diepingrijpende praktijken? 
1 Folia Civitatis, nr. 38 (10 juni 1978). 

Antwoord 
Antwoord van Staatssecretaris Haars 
(Justitie). (Ontvangen 11 juli 1978) 

1 en 2 
Ja. 

Van 303 van de in de eerste vraag 
genoemde personen kon het recidive-
verloop worden nagegaan. De in vraag 
2 genoemde aantallen zijn juist voor 
deze 303 personen. 

3 
Neen. 

Zoals uit het artikel in Folia Civitatis 
(nr. 38,10 juni 1978), waarnaar ook bij 
de vragen is verwezen blijkt, was er 
van enig automatisme in dit opzicht 
geen sprake. Ook na de ingreep werd 
een geïndividualiseerd ontslagbeleid 
gevoerd. 

Voor het uitvoeren van de op een me-
disch advies gebaseerde ingreep was 
machtiging van de Minister van Justi-
tie voorgeschreven. 

5 
Ja, nog driemaal in 1968. 

6 
Ja. 

7 
Ja. 

8 
Een dergelijke conclusie komt in het 
rapport niet voor. Uit diverse andere 
onderzoekingen lijkt de conclusie te 
kunnen worden getrokken dat gecas-
treerde zedendelinquenten aanzien-
lijk minder recidiveren dan niet-gecas-
treerden. De psychische complicaties 
gepaard gaande aan de operatieve cas-
tratie hebben echter geleid tot een 
steeds grotere terughoudendheid ten 
aanzien van een dergelijke ingreep. 

9 
Er hebben plannen voor een dergelijk 
onderzoek bestaan. Mede gelet op het 
feit, dat sinds 1969 geen operatieve cas-
tratie van een t.b.r.-gestelde meer 
heeft plaatsgevonden, is daarvan af-
gezien. 

10 
Op grond van de ervaringen in binnen-
en buitenland met castratie in het ka-
der van een dwangverpleging moet 
een dergelijke ingreep in medisch-
ethisch opzicht problematisch worden 
geacht mede in verband met mogelij-
ke psychische complicaties. 
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